



MEMORANDUM

To : DSOs, DTOs, EXSO, LEXGLIMOS and deputies

From : Julie BIRINGER (Training Specialist, HSE-TC)

Verified by : Jonathan GULLEY (Expert 'Chemical Safety', HSE-OHS),
Claudia BRUGGMANN (Topic Owner, SMB-SC)

Approved by : Christophe DELAMARE (Group Leader, HSE-TC)

Cc : HSE Management Board

Subject : New online safety training "Transport of Chemical Waste"

A new e-learning course titled "Transport of Chemical Waste" is now available in the Safety Training catalogue via CERN's Learning Hub (<https://learninghub.cern.ch>).

The objective of this training is to inform concerned Members of Personnel of their responsibilities in relation to the packing and consignment for transport of chemical waste. The course, motivated by the requirements of the ADR* regulations, aims to ensure the protection of persons, the environment and property.

A flyer summarising the key information of the training is also available, notably at the Safety Training Centre and for download on EDMS ([2173394](#)).

* European Agreement concerning the International Carriage of Dangerous Goods by Road



MEMORANDUM

A : DSOs, DTOs, EXSO, LEXGLIMOS et adjoints

De : Julie BIRINGER (Training Specialist, HSE-TC)

Vérifié par : Jonathan GULLEY (Expert 'Chemical Safety', HSE-OHS),
Claudia BRUGGMANN (Topic Owner, SMB-SC)

Approuvé par : Christophe DELAMARE (Group Leader, HSE-TC)

Cc : HSE Management Board

Objet : Nouvelle formation de sécurité en ligne « Transport de Déchets Chimiques »

Une nouvelle formation en ligne intitulée « Transport de Déchets Chimiques » est disponible dans le catalogue Safety Training sur le Learning Hub du CERN (<https://learninghub.cern.ch>).

L'objectif de ce cours est d'informer les Membres du Personnel concernés de leurs responsabilités concernant l'emballage et la préparation pour le transport de déchets chimiques. Cette formation, basée sur les exigences de la réglementation ADR*, vise à garantir la protection des personnes, de l'environnement et des biens.

Un dépliant résumant les informations essentielles de cette formation est également disponible, notamment au Safety Training Centre et en téléchargement sur EDMS ([2173394](#)).

* Accord Européen Relatif au Transport International des Marchandises Dangereuses par Route